

## MITIGA ANNOUNCES SERIES A EXTENSION INVESTMENT LED BY ELAIA



*European Tech and Deep Tech VC Elaia leads €8m Series A extension in Barcelona based Mitiga to support the growth of on-demand climate risk analysis platform EarthScan.*

### **Barcelona, Spain -- June 4th, 2024**

Climate tech company Mitiga announces a new investment from Elaia with participation of existing investors Kibo Ventures, CREAS Impacto and Faber alongside other strategic partners. This new investment completes Mitiga's May 2023 Series A, with a view of accelerating the company's European expansion as new regulation mandates the disclosure of climate risk for companies across the EU.

Climate change is putting [trillions of euros of asset value at risk](#) through flooding, extreme heat, wildfire and drought events that are becoming more recurrent and severe across the world. Companies throughout the EU urgently need to understand their individual exposure to these events, particularly on the physical assets they own, operate or invest in.

Adding to this urgency is the growing regulatory pressure to disclose exposure to physical climate risk. It is now becoming a mandate across the EU and the UK for large companies and regulated players in financial sectors.

EarthScan is the SaaS platform that lets companies analyse, report and act on their exposure to climate risk. Powered by Mitiga and built on the latest in climate science and data modelling, EarthScan provides insights across 3 climate scenarios and multiple time horizons. It is used by clients in manufacturing, retail, hospitality, real estate and infrastructure investment to gain customised insight into their exposure to extreme weather.

Applications of the technology include more informed location planning decisions, accurate due diligence cycles on large portfolios, and EU-aligned self-serve reporting capabilities. EarthScan is also available to companies worldwide on App Source, through Mitiga's existing partnership with Microsoft.

*"Climate risk reporting is at a turning point: as climate-related losses continue to accumulate in the coming years, there will be more and more regulatory and stakeholder pressure for companies to disclose their exposure to climate risk."* said Alejandro Martí PhD, Mitiga Solutions' Co-Founder and CEO. *"We are excited to partner with Elaia to provide the latest in climate science and data modelling through an easy-to-use, on-demand platform like EarthScan. Now you don't need to be a climate scientist to understand your exposure to climate change."*

Mitiga's high-resolution modelling capabilities and access to one of Europe's largest supercomputers enable a "SaaS Plus" offering beyond EarthScan, for use cases in building retrofitting and extreme weather forecasting, bespoke to large corporate clients such as Telefónica and German insurer HDI.

As part of its future roadmap, Mitiga will also develop innovative solutions focused on transferring climate risk to capital markets. With this new investment in Mitiga, Elaia reinforces its leadership in supporting Europe's burgeoning deep tech and climate tech sectors, at a time when new ML capabilities and a rise in computing power establish a new frontier for the use of AI in building climate resilience.

Pauline Roux, Managing Partner at Elaia: "As the threat of climate change grows exponentially, at Elaia we are increasingly investing in cutting-edge solutions to help industry players avoid or be prepared to deal with climate risks. Mitiga offers a deep tech platform to insurers, asset managers and corporates to anticipate, score, price and build hedge products against climate risk. We are very enthusiastic about their technology, spin-off from the National Supercomputing Center in Barcelona, that manages to fuel AI into pretty recent datasets and rapidly evolving climate patterns. The company has already built a strong footprint in Europe with ambitions to broaden to larger geographies."

Alongside Elaia, existing investors Kibo Ventures, CREAS Impacto and Faber confirmed their commitment to Mitiga by providing additional funding.

### About Mitiga

Founded in 2018, Mitiga provides climate risk intelligence that combines science, AI and high-performance computing. We help our customers analyse, report and act on their business exposure to climate risk through our self-serve platform EarthScan™ and our risk models. Our mission is to make the world a more resilient place under a changing climate. Mitiga is headquartered in Barcelona, Spain and previously backed by Kibo Ventures, Telefónica, Microsoft Climate Innovation Fund, Nationwide Ventures, CREAS Impacto and Faber. For more information visit [mitigasolutions.com](http://mitigasolutions.com)

Press Contact:

Marina Azcarate  
+34632211676

[Marina.azcarate@mitigasolutions.com](mailto:Marina.azcarate@mitigasolutions.com)

## About Elaia

Elaia is a European top-tier VC firm with a strong tech DNA. We back tech disruptors with global ambition from early stage to growth development. For the past 20 years, our commitment has been to deliver high performance with values.

We are proud to have been an active partner in over 100 startups including success stories such as Criteo (Nasdaq), Orchestra Networks (acquired by Tibco), Volterra (acquired by F5), Mirakl (valued \$3.5B in Series E) and Shift Technology (valued \$1B+ in Series D).

Learn more <https://www.eliaia.com> • @Elaia\_Partners

## Press Contacts:

Louisa Mesnard - CMO Elaia - [lmesnard@eliaia.com](mailto:lmesnard@eliaia.com)

**Keywords:** climate risk, innovation, climate tech, sustainability, deep tech, Elaia Partners, Telefónica, EarthScan, Mitiga

**Sous embargo jusqu'au 4 juin 2024 – 06:00 CET**

**MITIGA ANNONCE UNE EXTENSION DE SA SÉRIE A MENÉE PAR ELAIA**



*Le VC européen spécialisé dans la tech et la deep tech Elaia mène l'extension de 8 millions d'euros de la Série A de Mitiga, basée à Barcelone, pour soutenir la croissance de la plateforme d'analyse de risques climatiques EarthScan.*

**Barcelone, Espagne – 4 Juin 2024**

La ClimateTech Mitiga annonce un nouvel investissement de la part d'Elaia avec la participation des investisseurs existants Kibo Ventures, CREAS Impacto et Faber, ainsi que d'autres partenaires stratégiques. Ce nouvel investissement complète la Série A de Mitiga, amorcée en mai 2023, dans le but d'accélérer l'expansion européenne de l'entreprise alors que de nouvelles réglementations rendent obligatoire la publication du risque climatique encouru par les entreprises à travers l'UE.

Le changement climatique entraîne [des pertes évaluées en trillions d'euros](#), suite à des événements tels que les inondations, les vagues de chaleur, les incendies de forêt et les sécheresses, qui tous deviennent de plus en plus récurrents et intenses. Les entreprises de toute l'UE ont un besoin urgent de comprendre leur exposition individuelle à ces événements, en particulier sur les immeubles et autres actifs physiques qu'elles possèdent, exploitent ou dans lesquels elles investissent.

Cette urgence est renforcée par la pression réglementaire croissante pour rendre public le risque climatique encouru par chaque entreprise, qui est désormais une

obligation pour les grandes entreprises et les acteurs régulés des secteurs financiers à travers l'UE et au Royaume-Uni.

EarthScan est la plateforme SaaS qui permet aux entreprises d'analyser, d'informer et d'agir sur leur exposition aux risques climatiques. Développée par Mitiga et construite sur les dernières avancées en sciences climatiques et en modélisation des données, EarthScan fournit des informations sur 3 scénarios climatiques et plusieurs horizons temporels. Elle est utilisée par des clients dans les secteurs industriels, distribution, hôtellerie, immobilier, infrastructures, pour obtenir des informations personnalisées sur leur exposition aux conditions météorologiques extrêmes.

Les applications de cette technologie incluent: le reporting en libre-service alignés sur les normes de l'UE, l'aide à la planification de nouvelles implantations et le due diligence climatique dans le cadre de décisions d'investissement. EarthScan est également disponible pour les entreprises du monde entier sur App Source, grâce au partenariat existant de Mitiga avec Microsoft.

“La divulgation des risques climatiques est à un tournant: alors que les pertes liées au climat continuent de s'accumuler, il y aura dans dans les années à venir de plus en plus de pression réglementaire et du reste des *stakeholders* pour que les entreprises rendent publique leur exposition aux risques climatiques,” commente Alejandro Martí PhD, co-fondateur et CEO de Mitiga Solutions. “Nous sommes ravis de nous associer à Elaia pour rendre disponibles les dernières avancées en sciences climatiques et en modélisation des données, sur une plateforme à la demande facile à utiliser. Grâce à EarthScan, vous n'avez pas besoin d'être un scientifique du climat pour comprendre votre exposition au changement climatique.”

Les capacités de modélisation à haute résolution de Mitiga et son accès à l'un des plus grands supercalculateurs d'Europe lui permettent de proposer un offre “SaaS Plus” au-delà d'EarthScan, pour des cas d'utilisation dans la rénovation énergétique de bâtiments et la prévision des conditions météorologiques extrêmes, développée sur mesure pour de grands clients comptes tels que Telefónica et l'assureur allemand HDI.

Dans le cadre de sa feuille de route, Mitiga développera également des solutions innovantes axées sur le transfert des risques climatiques vers les marchés financiers. Avec ce nouvel investissement dans Mitiga, Elaia renforce son leadership dans le soutien aux secteurs européens de la deep tech et de la climate tech en plein essor, à un moment où les nouvelles capacités de ML et l'augmentation de la puissance de calcul établissent une nouvelle frontière pour l'utilisation de l'IA dans le développement de la résilience climatique.

Pauline Roux, Managing Partner chez Elaia commente: "Alors que la menace du changement climatique croît de manière exponentielle, chez Elaia nous investissons de plus en plus dans des solutions de pointe pour aider les acteurs industriels à éviter ou à se préparer à faire face aux risques climatiques. Mitiga offre une plateforme Deep Tech aux assureurs, gestionnaires d'actifs et entreprises pour anticiper, évaluer, tarifer et créer des produits de couverture contre les risques climatiques. Nous sommes très enthousiastes au sujet de leur technologie, issue du Centro Nacional de la Supercomputación de Barcelone, qui parvient à intégrer l'IA dans des ensembles de données assez récents et des modèles climatiques en évolution rapide. L'entreprise a déjà construit une solide empreinte en Europe avec l'ambition de s'étendre à des géographies plus larges. »

Aux côtés d'Elaia, les investisseurs existants Kibo Ventures, CREAS Impacto et Faber ont confirmé leur engagement envers Mitiga en fournissant des financements supplémentaires.

### **À propos de Mitiga**

Fondée en 2018, Mitiga Solutions combine la science, l'IA et le calcul à haute performance pour modéliser les impacts du changement climatique. Nous aidons nos clients à analyser, informer et agir sur leur exposition au risque climatique à travers de notre plateforme SaaS EarthScan et de nos modèles de risques à haute résolution.

Notre mission est de construire une planète plus résiliente face au changement climatique, avec le soutien de nos investisseurs: Elaia, Kibo Ventures, Microsoft Climate Innovation Fund, Telefónica, Nationwide Ventures, Creas IMPACTO et Faber. Pour en savoir plus, consultez [mitigasolutions.com](https://mitigasolutions.com)

Contact presse:

Marina Azcarate

+34 632 211 676

[Marina.azcarate@mitigasolutions.com](mailto:Marina.azcarate@mitigasolutions.com)

### **À propos d'Elaia**

Elaia est une firme de capital-risque européenne de premier plan avec un fort ADN technologique. Nous soutenons les perturbateurs technologiques ayant une ambition mondiale, depuis les premiers stades jusqu'au développement de la croissance. Depuis 20 ans, notre engagement est de fournir une haute performance avec des valeurs. Nous sommes fiers d'avoir été un partenaire actif dans plus de 100 startups, dont des réussites telles que Criteo (Nasdaq), Orchestra Networks (acquise par Tibco), Volterra (acquise par F5), Mirakl (valorisée à 3,5 milliards de dollars en Série E) et Shift Technology (valorisée à plus de 1 milliard de dollars en Série D).

En savoir plus sur <https://www.eliaia.com/> • [https://twitter.com/Elaia\\_Partners](https://twitter.com/Elaia_Partners)

Contact presse:

Louisa Mesnard - CMO Elaia – lmesnard@elaia.com

Mots-clés : risque climatique, innovation, technologie climatique, durabilité, deep tech, Elaia, Telefónica, EarthScan, Mitiga